
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 18. 3. 2024 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluvena: doc. MUDr. Y. Angerová, Ph.D. 

Hosté: prof. MUDr. M. Vokurka, CSc., Ing. T. Fussgänger, MUDr. S. Arientová, Ph.D., doc. 
MUDr. L. Zlatohlávek, Ph.D., prof. RNDr. L. Kolářová, CSc., prof. MUDr. Eva 
Topinková, CSc., Ing. I. Mikula, Ph.D. 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK, zahájila zasedání v 16:10 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Přihlásili 
se doc. MUDr. J. Živný, Ph.D. a prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. 
AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 

28:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS byli 
seznámeni předem s podkladovými materiály) a zeptala se, zda má někdo připomínky k návrhu 
programu. Zároveň navrhla na popud p. Matěje Višni rozšíření programu o bod „Vyjádření 
ekonomické komise k problematice financování stavby Kampusu Albertov a Simcentra 
v kontextu ostatních investic UK“. 

Paní předsedkyně vyzvala přítomné ke schválení upraveného programu zasedání o bod 
„Informace ekonomické komise AS 1. LF UK“ v délce trvání cca 5 minut. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 
1. LF UK, čl. 6, bod 4 (2 minuty) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 minuta) 

3. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – doplnění Senátu a složení slibu nového senátora 
1. LF UK (7 minut) 

4. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 minut) 

5. doc. L. Zlatohlávek, Ph.D. – Dohoda o vzájemné spolupráci při uskutečňování 
DSP „Nutriční a metabolické vědy“ (5 minut) 

6. doc. L. Zlatohlávek, Ph.D. – Žádost o udělení oprávnění uskutečňovat nový DSP 
„Experimentální intenzivní medicína“ v rámci IA pro oblast nebo oblasti vzdělávání (5 
minut) 

7. prof. RNDr. L. Kolářová, CSc. – Rozdělení ústavu imunologie a mikrobiologie 1. LF UK a VFN 
(5 minut) 

8. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Změna názvu Geriatrické kliniky 1. LF UK a VFN (5 minut) 

9. prof. MUDr. R. Brůha, CSc. – Volby – kandidáti na funkci děkana (5 minut) 

10. MUDr. M. Vejražka, Ph.D. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK – splněné a 
nesplněné plány, cíle do budoucna (10 min – bez písemného podkladového materiálu) 



11. M. Višňa – Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (5 min) – bez písemného 
podkladového materiálu) 

12. Různé (10 min) 

doc. Mlček – Informace týkající se fakultního Centra medicínských simulací (bez 
písemného podkladového materiálu) 

AS 1. LF UK schvaluje upravený program zasedání ve výše uvedeném znění. 
28:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

3. Doplnění senátu a složení slibu nového senátora (písemný podkladový materiál zaslán s 
pozvánkou) 

Paní předsedkyni dne 7. 3. 2024 písemně informovala členka AS za studentskou část MUDr. 
Kamila Otrubová, že dne 28. 2. 2024 ukončila své studium složením poslední části SZZ, 
v postgraduálním studiu v současné době pokračovat nechce a tím tedy ukončuje svou 
činnost v AS. 

Z tohoto důvodu bylo nutné doplnit AS o nového člena z řad náhradníků za studenty. Jako 
první v pořadí je studentka 2. ročníku studijního programu Všeobecné lékařství anglické 
paralelky Lucie Schupak. 

Dne 8. 3. 2024 byla studentka písemně oslovena paní předsedkyní a svou možnou účast 
v Senátu potvrdila. Byla pozvána na zasedání AS, kde složila a podepsala slib člena 
akademického senátu fakulty. 

4. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Pan děkan zejména informoval o situaci, která vznikla kolem financování staveb Kampusu 
Albertov a SIM centra. Obě tyto stavby jsou pro 1. LF zásadní. Kromě této výstavby však 
probíhá rovněž i výstavba výukového a výzkumného centra MEPHARED v Hradci Králové 
a na její dostavbu nyní chybí 2 miliardy korun. 

Jednání o financování staveb na UK budou nyní probíhat i v rámci EKAS UK. Jedná se 
zejména o dělení dotace NPO mezi obě stavby UK a poté o návrhu RUK na vznik 
kontokorentu, z něhož by se stavby financovaly. Děkan upozornil na otázku našich fondů a 
prostředků a jejich využití v rámci fakulty. 

Paní předsedkyně poděkovala panu děkanovi za přednesené informace a vyzvala přítomné 
k diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

5. Dohoda o vzájemné spolupráci při uskutečňování doktorského studijního programu 
„Nutriční a metabolické vědy“ (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Děkan fakulty předložil Akademickému senátu 1. LF UK k vyjádření návrh Dohody o 

vzájemné spolupráci při uskutečňování doktorského studijního programu Nutriční a 

metabolické vědy mezi 1. LF UK, 3. LF UK a FGÚ AV ČR, ve smyslu ustanovení § 81 nebo § 

81d zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve 

znění pozdějších předpisů a čl. 12 Akreditačního řádu Univerzity Karlovy. Pan proděkan doc. 

Zlatohlávek informoval přítomné senátory, že v rámci přípravy o předložení rozšíření 

studijního programu o další fakultu, 3. LF UK, se musí uzavřít trojstranná dohoda i se 

spolupracující institucí FGÚ AV ČR, v. v. i. K jejímu znění se musí vyjádřit všechny tři 

zapojené strany. Předseda legislativní komise 1. LF UK oznámil, že komise nemá k tomuto 

bodu žádné připomínky. 



Návrh usnesení: Akademický senát 1. lékařské fakulty projednal návrh Dohody o 
vzájemné spolupráci při uskutečňování doktorského studijního 
programu Nutriční a metabolické vědy. Kdy v rámci přípravy o 
předložení rozšíření studijního programu o další fakultu 3. LF UK se musí 
uzavřít nově trojstranná dohoda i se spolupracující institucí FGÚ AV ČR, 
v. v. i. K jejímu znění se vyjadřují všechny tři zapojené strany. AS 1. LF 
UK souhlasí s předložením této dohody v rámci žádosti o rozšíření 
akreditace DSP Nutriční a metabolické vědy. 

28:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

16:33 hod. příchod A. Chochola 

6. Žádost o udělení oprávnění uskutečňovat nový doktorský studijní program 
„Experimentální intenzivní medicína“ v rámci IA pro oblast nebo oblasti vzdělávání 
(písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Děkan fakulty předložil Akademickému senátu 1. LF UK ve smyslu § 27 odst. 2 písm. a) a § 

78 a násl. zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, k vyjádření žádost  

o udělení oprávnění uskutečňovat SP v rámci institucionální akreditace pro oblast nebo 

oblasti vzdělávání společnému doktorskému studijnímu programu Experimentální 

intenzívní medicína (pro společné uskutečňování na 3. LF (hlavní fakulta), LFHK, LFP, 1. LF, 

2. LF, výuka v ČJ i AJ v prezenční a kombinované formě studia), a dále CV garanta tohoto 

studijního programu prof. MUDr. F. Dušky, Ph.D. 

Návrh usnesení: Akademický senát 1. lékařské fakulty projednal žádost o udělení 
oprávnění uskutečňovat studijní program Experimentální intenzívní 
medicína v rámci institucionální akreditace pro oblast nebo oblasti 
vzdělávání na 1. LF UK a souhlasí s předložením této žádosti VR 1. LF a 
rektorce UK k dalšímu řízení. 

28:1:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

7. Rozdělení ústavu imunologie a mikrobiologie 1. LF UK a VFN (písemný podkladový materiál 
zaslán s pozvánkou) 

Na základě návrhů prof. RNDr. Libuše Kolářové, DrSc., přednostky Ústavu imunologie 

a mikrobiologie 1. LF UK a VFN, a prof. MUDr. Davida Feltla, Ph.D., ředitele VFN v Praze se 

navrhuje organizační změna – rozdělení Ústavu imunologie a mikrobiologie 1. LF UK a VFN, 

a to do dvou samostatných společných akademických pracovišť: 

i) Ústav lékařské mikrobiologie 1.LF UK a VFN a 
ii) Ústav klinické imunologie a alergologie 1.LF UK a VFN. 

Základní informace o pracovišti zdravotnického zařízení, personálním a materiálním 
vybavení a dosavadní činnosti výukové i vědecké a budoucích výhledech na nové 
uspořádání, byly zpracovány v příloze, kterou všichni senátoři obdrželi e-mailem a která byla 
vypracována přednostkou pracoviště prof. RNDr. L. Kolářovou, CSc. dne 25. 1. 2024, 
Kolegium děkana ji projednalo dne 5. 2. 2024. 

Paní profesorka dále informovala, že nově vznikající pracoviště budou koncipována jako 
standardní společná pracoviště, tedy počítají s pozicí přednosty, primáře, administrativního 
pracovníka a řady dalších pracovníků, kteří se svým dílem zapojí do teoretické i klinické 
výuky studentů. 



Z pohledu vedení fakulty je zřízení samostatných pracovišť 1. LF a VFN, která zajišťují výuku 
dvou samostatných medicínských oborů krokem, který bez zásadního měsíčního navýšení 
finančních nákladů přispěje ke standardizaci pojetí obou oborů jak ve VFN, tak na 1. LF. 
Z tohoto důvodu pan děkan předkládá AS návrh a informace k udělení předchozího souhlasu 
k dohodě s ředitelem VFN. 

Paní předsedkyně poděkovala paní přednostce L. Kolářové za přednesené informace  
a vyzvala přítomné k diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. Předseda studijní komise 1. LF 
UK oznámil, že komise nemá k tomuto bodu žádné připomínky. 

Návrh usnesení: Akademický senát 1. lékařské fakulty se seznámil se záměrem ředitele 
VFN a děkana 1. LF UK uzavřít dohodu o změně pracoviště Ústavu 
imunologie a mikrobiologie 1.LF UK a VFN spočívající v jeho rozdělení na 
Ústav klinické imunologie a alergologie 1. LF UK a VFN a Ústav lékařské 
mikrobiologie 1. LF UK a VFN s účinností od 1. 1. 2025 a vydává k uzavření 
dohody předchozí souhlasné stanovisko. 

29:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

8. Změna názvu Geriatrické kliniky 1. LF UK a VFN (písemný podkladový materiál zaslán s 
pozvánkou) 

Přednostka Geriatrické kliniky 1. LF UK a VFN písemně požádala pana děkana o možnou změnu 

názvu této kliniky na Kliniku geriatrie a interní medicíny 1.LF UK a VFN v Praze, a to s účinností od 

1. 6. 2024. Změna názvu by odrážela náplň pracoviště, měnící se spektrum pacientů se závažnou 

interní multimorbiditou i celkový vývoj v ostatních fakultních nemocnicích. Souhlas se změnou 

názvu vyjádřil rovněž i ředitel VFN prof. MUDr. David Feltl, Ph.D., MBA. V případě souhlasu senátu 

se změnou názvu bude sjednána změna a potvrzena dodatkem k Dohodě o vzájemné spolupráci 

ze dne 12. 12. 2005 uzavřené mezi Univerzitou Karlovou a Všeobecnou fakultní nemocnicí. 

Paní předsedkyně poděkovala paní přednostce E. Topinkové za podané informace a vyzvala 
přítomné k diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Akademický senát 1. lékařské fakulty se seznámil se záměrem ředitele 
VFN a děkana 1.LF UK uzavřít dohodu o změně názvu Geriatrické kliniky 
1. LF UK a VFN na Klinika geriatrie a interní medicíny 1. LF UK a VFN  
s účinností od 1. 6. 2024 a vydává k uzavření dohody předchozí 
souhlasné stanovisko. 

29:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

9. Volby – kandidáti na funkci děkana (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Předseda volební komise informoval přítomné, že komise ve složení R. Brůha, Y. Angerová, 
T. Zima, A. Rashovska, A. Arnold se sešla dne 4. 3. 2024 ve 12.30 hodin a otevřela 2 obálky 
s nápisem „Volba děkana", které byly řádně doručeny do podatelny 1. LF UK. 
Obálka č. 1: prof. MUDr. et MUDr. René Foltán, Ph.D. 
Obálka č. 2: prof. MUDr. Martin Vokurka, CSc. 

Komise zkontrolovala obsah a náležitosti obou návrhů a konstatovala, že oba návrhy 
splňují podmínky registrace kandidáta na funkci děkana 1. LF UK. Komise konstatuje, že 
kandidáti na funkci děkana 1. LF UK pro funkční období 2024-2028 jsou: 

prof. MUDr. et MUDr. René Foltán, Ph.D. 
prof. MUDr. Martin Vokurka, CSc. 



Charakteristiky obou kandidátů a koncepce jejich programu v českém i anglickém jazyku 
byly zveřejněny na webu fakulty i na úřední desce. 

10. Informace legislativní komise AS 1. LF UK – splněné a nesplněné plány, cíle do budoucna 
(bez písemného podkladového materiálu) 

Předseda této komise Dr. M. Vejražka oznámil, že komise k řešení obdržela tyto body: 

Novelizace distančního jednání – distanční jednání je v mimořádných situacích 
v předpisech dostatečně vyřešeno. 

Změna řádu pro hodnocení výuky – na podzim byla spuštěna nová součást SISu, která 
umožňuje hodnotit jednotlivé lekce – problematický přístup k sesbíraným datům; žádáme 
o úpravu. Dlouhodobé hodnocení zůstalo technicky beze změn. 

16:54 hod. odchod prof. T. Zima 

Mezinárodní smlouvy – proběhla inventura; dále zpracováváno zahraničním oddělením. 

Zákon o vysokých školách – byl podrobně připomínkován. 

Vnitřní předpisy – komise se podílela na přípravě Podmínek pro organizaci studia, 
podmínek přijímacího řízení (do AP). 

Probíhala řada dílčích konzultací. 

Paní předsedkyně poděkovala předsedovi legislativní komise a vyzvala přítomné k diskusi. Do 
diskuse se přihlásil doc. M. Mlček s dotazem týkajícím se hodnocení výuky, a to, zda to ostatní 
fakulty nezajímá nebo zda to řeší jiným způsobem. Pan Dr. Vejražka odpověděl, že je to asi 
nezajímá. 

11. M. Višňa Vyjádření ekonomické komise k problematice financování stavby Kampusu 
Albertov a Simcentra v kontextu ostatních investic UK (bez písemného podkladového 
materiálu) 

Předseda komise informoval o problematice financování, kterou nastínil již pan děkan 
v bodu 4. Jedná se o potenciální zásadní zásahy do investičního rozvoje 1. LF, jmenovitě 
do stavby Kampusu a Simcentra. Doporučuje hlasovat o návrhu usnesení v níže uvedeném 
znění. 

Návrh usnesení: AS 1. LF UK se obává, že nejasné financování kontokorentu může 

ohrozit budoucí investiční akce jednotlivých fakult. Jednání o tomto 

bodu by měla tedy být doprovázena podrobnými ekonomickými 

podklady včetně analýzy dopadů na hospodaření. 

28:0:0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

Paní předsedkyně dále apeluje na naše zástupce ve velkém senátu a na členy akademické 
obce, aby postoj AS 1. LF UK tlumočili dále. 

12. Různé 

Informace týkající se fakultního Centra medicínských simulací – „Simcentra“ (bez 
písemného podkladového materiálu) 

Pan doc. Mlček sdělil, že stanovený harmonogram je naplňován; 

• stavební povolení získáno, 

• peněžní prostředky – použití peněz musí schválit UK 

• finanční plán bude aktualizován a předložen AS k odsouhlasení 

• projekt pro provedení stavby běží 



• optimální termín začátku stavby je začátek příštího roku; za 2 roky by mohlo být 
postaveno i vybaveno. 

Prof. T. Grus konstatoval, že je morálně nepřípustné, aby fakulty, které řádně hospodaří, 
doplácely na nekorektní jednání jiných fakult. 

 

Paní předsedkyně informovala přítomné, že příští zasedání AS se bude konat dne 8. 4. 2024. 

Písemné podkladové materiály pro projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat M. 
Koziar Vašákové do 28. 3. 2024 a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových materiálů 
nejpozději do 2. 4. 2024. 

Zasedání bylo ukončeno v 17:23 hodin. 
 
 
 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF 
 

Zapsala: Jana Kolářová 

Ověřili: doc. MUDr. J. Živný, Ph.D. 

prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. 


